

Contact Details

For more information and to seek support

Norwegian Refugee Council (NRC)

Kampala: Offices at Mengo, Nsambya, Ndejje, Kawempe, Kireka (Plavu), Salama Road (PPDRU)
Arua: Offices at Mvara Arua City along Oluko Road and ICLA access centre at Water Department
Offices, Arua District Local Government next to Auditor General's Office along Pajjulu Road.

Refugee Law Project (RLP)

Kampala: Office at Old Kampala, Opposite Old Kampala Primary School-Coronation Road.
Arua: Office at Water Mount Road/MUBS Avenue Nvara.

Ugandan Law Society (ULS)

Kampala: Office at Block 216 Plot 610, Buye, Wamala Road.
Arua: Office at Plot 12, Junior Quarters, Accessible Obi Crescent.

Informations de Contact

Pour plus d'informations et pour obtenir de l'aide:

Conseil Norvégien pour les Réfugiés (NRC)

Kampala: Bureaux à Mengo, Nsambya, Ndejje, Kawempe, Kireka (Plavu), Salama Road (PPDRU)
Arua: Bureaux à Mvara, Arua City le long de Oluko Road et centre d'accès ICLA au Bureau
Département de l'Eau des Bureaux du Gouvernement Local du District d'Arua, à côté du Bureau de
l'Auditeur Général le long de Pajjulu Road.

Projet de Droit des Réfugiés (RLP)

Kampala: Bureau à Old Kampala en face de l'École Primaire Old Kampala - Coronation Road.
Arua: Bureau à Water Mount Road/MUBS Avenue Nvara.

Société de Droit Ougandaise (ULS)

Kampala: Bureau à Block 216 Plot 610 Buye Wamala Road.
Arua: Bureau à Plot 12 Junior Quarters Accessible Obi Crescent.

FRRM Helpline 0800 32 32 32



This guide is for information purposes only and is not legal advice. Readers should consult qualified legal counsel for their specific circumstances. While believed to be accurate at the time of publication, the information's accuracy and completeness cannot be guaranteed.

Ces informations sont fournies à titre d'information uniquement et ne constituent pas un conseil juridique. Les lecteurs doivent consulter un avocat qualifié pour leur situation spécifique. Bien que l'information soit censée être exacte au moment de la publication, son exactitude et son exhaustivité ne peuvent être garanties.

This initiative is supported and funded by:



Cette initiative est soutenue et financée par:

Tax Identification Number (TIN)

Know Your Rights and Responsibilities

EN/FR



Numéro d'Identification Fiscale (NIF)

Connaissez Vos Droits et Responsabilités

Introduction

The Uganda Revenue Authority (URA) assigns taxpayers a unique Taxpayer Identification Number (TIN).

Key Provisions

- ✓ A TIN is a 10-digit identifier issued free of charge to individuals or businesses to register them as taxpayers.
- ✓ Anyone engaged in income-generating activities must obtain a TIN.
- ✓ The process involves completing a formal application online through the URA website. Applications are subject to verification and approval by URA staff.

Responsibilities of Registered Taxpayers

Registered taxpayers are responsible for complying with taxation requirements and regulations. This includes registering with URA, filing returns and paying taxes.

Introduction

L'Autorité Fiscale de l'Ouganda (URA) attribue aux contribuables un numéro d'identification unique, le Numéro d'Identification Fiscale (NIF).

Dispositions principales

- ✓ Un NIF est un identifiant à 10 chiffres délivré gratuitement aux individus ou aux entreprises pour les enregistrer en tant que contribuables.
- ✓ Toute personne engagée dans des activités génératrices de revenus doit obtenir un NIF.
- ✓ Le processus implique de remplir une demande officielle en ligne via le site web de l'URA. Les demandes sont soumises à vérification et approbation par le personnel de l'URA.

Responsabilités des Contribuables Enregistrés

Les contribuables enregistrés sont responsables de se conformer aux exigences et réglementations fiscales. Cela inclut l'enregistrement auprès de l'URA, le dépôt des déclarations et le paiement des taxes.

Application Requirements

To apply, all applicants need two forms of identification, a valid e-mail address not linked to any existing TIN, a phone number and the following documents:

National applicant

- National ID or other form of identification
- Current Bank Statement (Past 90 days)

Non-National applicant

- Passport (Mandatory)
- Work permit (Mandatory)
- Visa

Refugee applicant

- Refugee ID (Mandatory)

Exigences de la Demande

Pour postuler, tous les candidats ont besoin de deux formes d'identification, d'une adresse e-mail valide non liée à un NIF existant, d'un numéro de téléphone et des documents suivants:

Demander national

- Carte d'identité nationale ou autre forme d'identification.
- Relevé bancaire actuel (des 90 derniers jours)

Demander non national

- Passeport (obligatoire)
- Permis de travail (obligatoire)
- Visa

Demander réfugié

- Carte d'identité de réfugié (obligatoire)



Steps to Obtain a TIN - Individual

Follow these steps to apply for your TIN

1. Access the URA portal at <https://ura.go.ug/en/domestic-taxes/tin-application/>
2. Click "TIN Registration - Individual" and choose "Click to apply for an individual TIN".
3. Fill the form that appears automatically with the required information.
4. After filling in the required details, accept the terms and conditions.
5. Submit the application and download the acknowledgement receipt.
6. An email confirmation will be sent if the application is successful.

Note:

Refugee and non-national applicants cannot use the Instant TIN Application.



Étapes pour Obtenir un NIF - Individuel

Suivez ces étapes pour demander votre NIF

1. Accédez au portail URA à l'adresse <https://ura.go.ug/en/domestic-taxes/tin-application/>
2. Cliquez sur "Enregistrement NIF - Individuel" et choisissez "Cliquez pour demander un NIF individuel".
3. Remplissez le formulaire qui apparaît automatiquement avec les informations requises.
4. Après avoir rempli les détails requis, acceptez les termes et conditions.
5. Soumettez la demande et téléchargez le reçu de confirmation.
6. Une confirmation par e-mail sera envoyée si la demande est approuvée.

Remarque:

Les demandeurs réfugiés et non nationaux ne peuvent pas utiliser la demande de NIF instantanée.